
استارت والیبال 
نشسته با برد

تیم والیبال نشسته مس شهربابک 
در بازی اول باشگاه های جهان با برد 
شــروع کرد؛ شکســت 3- صفر تیم 
ژاپــن. رقابت هــای والیبال نشســته 
باشــگاه های جهان در مصر شــروع 
شــد که تیم مس شهر بابک در سه 
ســت بــا امتیــازات ۱3-۲۵ ،۲۵ - ۱۴ 
و۲۵-۲۲ نماینــده ژاپــن را بــرد و قدم 
اول را مقتدرانه برداشت. شاگردان 
هادی رضایی در دومین بازی امروز 

برابر الجزایر قرار می گیرد.

 
پاداش کامل برای 

مدال آوران دونفره 
هانگژو

هیأت اجرایی کمیته ملی المپیک، 
بــا پرداخــت پــاداش کامــل پــای 
ســکوی مــدال آوران ســه رشــته در 
قســمت دونفــره موافقــت کــرد. 
ورزشــکاران قایقرانــی، تیرانــدازی 
تنیــس روی میــز در قســمت  و 
دونفره مدال گرفته اند، اما پاداش 
کامــل نگرفتنــد کــه با درخواســت 
ایــن ورزشــکاران هیــأت اجرایــی 
بعــد از بررســی با پرداخــت پاداش 
کامــل موافقت کــرد. بنابراین  قرار 
اســت مابه التفــاوت پــاداش بــرای 

ورزشکاران مدال آور واریز شود.

 
بایکس به ایران 

برگشت
دوایــت بایکــس بازیکــن معــروف 
آمریکایــی بــه ذوب آهن پیوســت. 
او اهــل ایــالات متحــده و پســت 
شــوتینگ گارد  تخصصــی اش، 
اســت و ســابقه بازی در NBA برای 
تیم هایــی همچــون لس آنجلــس 
تورنتــو  اوکلاهاماســیتی،  لیکــرز، 
ریپــرز و دیترویــت پیســتونز را در 
کارنامه دارد، به جمع سبزپوشــان 
ملحق شــد. در حالی که ذوب آهن 
در  حاتمــی  مهــران  هدایــت  بــا 
ســوپرلیگ بســکتبال کشــور برای 
تــلاش  مناســب  نتایــج  کســب 
می کنــد ایــن بازیکــن 3۴ ســاله به 

ایفای نقش می پردازد.
 
 

گلبال با برد شروع کرد
تیم ملی گلبال ایران در مســابقات 
آســیا پاســیفیک گام اول را بــرای 
کسب ســهمیه پارالمپیک پاریس 
محکــم برداشــت.در اولیــن دیدار 
تیم هــای ملی گلبال مردان ایران و 
قزاقستان به مصاف یکدیگر رفتند 
و در پایــان پیــروزی ۱0 –صفــر از آن 
شــاگردان بهمن دوستی شد.برای 
تیــم ایــران میــلاد ســوری۷ گل و 
خلیــل شهریارنســب 3 بــار گلزنــی 
کردند.ترکیــب تیــم ایــران مقابــل 
قزاقســتان را میلاد ســوری گوشــه 
راســت دروازه، مصطفی شــهبازی 
وســط گیر و خلیل شــهریار نســب 
گوشــه چپ دروازه تشکیل دادند.

ملی پوشــان کشــورمان، امروزبــه 
مصاف مغولستان می روند.

پایان قرارداد هونگ 
کره ای با کمانداران

قــرارداد ســرمربی خارجــی تیــم ملی 
تیرانــدازی بــا کمــان به پایان رســید. 
هونگ سو هو، مربی اهل کره جنوبی 
اواخــر شــهریور ۱۴0۱ هدایــت تیــم 
ملــی تیراندازی با کمان کشــورمان را 
برعهــده گرفت. اگرچــه در این مدت 
خیلی هــا امیــدوار بودند بــا حضور او 
اتفاقــات خوبــی در ریکرو رقم بخورد 
امــا کمانــداران در بازی های آســیایی 
عملکــرد بســیار ضعیفــی داشــتند 
و  آســیا  قهرمانــی  مســابقات  و در 
کســب ســهمیه المپیک هم نتیجه 
لازم کســب نشــد. از آنجــا کــه پایــان 
قرارداد هونگ مربی کره ای تیم ملی 
تیروکمان ایران تا مسابقات قهرمانی 
آســیا بــود، قــرار اســت بــا بازگشــت 
ملی پوشان، کمیته فنی درباره ادامه 

همکاری با او تصمیم بگیرد.

 zخبر

انعکاس اخبار ورزش ایران
7 منهای فوتبال

ولادیمیر آلکنو:

وعده مربی روس به داورزنی

ولادیمیــر آلکنــو مربــی روســی و یکــی از گزینه هــای ســرمربیگری تیــم ملــی 
والیبال با محمدرضا داورزنی تماس گرفت. در حالی پیاتزا، بلنجینی، آلکنو، 
هینــن، ســعید معــروف و پیمــان اکبــری ۶ گزینــه هدایــت تیــم ملــی والیبــال 
هستند و آلکنو قبلاً گفته بود تمایلی به سرمربیگری ندارد و می تواند مشاور 
فنــی تیــم ملــی والیبال شــود اما او یکــی دو روز پیش در تمــاس با محمدرضا 
داورزنــی گفتــه برنامه هایــش برای ســرمربیگری تیم ملی ایــران را می دهد.

ماجد راشد:

عملکرد کاروان ایران عالی بود

ماجــد راشــد رئیــس کمیته پارالمپیک آســیا از حضور و مشــارکت ایران در 
چهارمیــن دوره بازی هــای پاراآســیایی قدردانــی کــرد. او در پیامــی بــه غفور 
کارگــری رئیــس کمیتــه ملــی پارالمپیــک ایــران از حضــور کاروان »فرزندان 
ایران« نوشته: »به عنوان رئیس و نماینده کمیته پارالمپیک آسیا از حضور 
کاروان ایران در بازی های پاراآســیایی هانگژو، از همراهی شــما در برگزاری 

بزرگترین و برترین رویداد ورزشــی آســیایی سپاســگزارم. «

امیر طاهری پور

تهدید فدراسیون بدنسازی به افشاگری

ورزشــکار فیتنــس ایــران گفــت: طبــق چیــزی کــه مــن متوجــه شــدم، فدراســیون 
می خواهــد رئیــس کمیتــه فیتنــس را کنــار بگــذارد. می خواهنــد آنقــدر تخلفات و 
شــکایت های ورزشــکاران فیتنس زیاد شــود که خود زندی کنار برود ولی او چنین 
کاری را نمی کند زیرا در صحبت هایش به من می گفت که برای رقابت های کشوری 
۳ میلیــارد هزینــه کرده و باید این هزینــه را در بیاورد. در جریان خیلی از ارتباطات 
و جریانات هستم. اگر مشکلات را حل نکنند، خیلی موضوعات برای گفتن دارم.
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سرمربی تیم والیبال نیان الکترونیک بعد از 
شکست شهداب یزد

صمدی: تیم 
فوق العاده ای دارم

روزهــا،  ایــن  پــرکار  فدراســیون های  از  یکــی 
فدراســیون ورزش هــای ناشــنوایان کشــورمان 
اســت کــه هــدف از ایجــاد آن گســترش و رواج 
دادن ورزش میــان ناشــنوایان ایــران بــر پایــه 
مقــررات و اســاس فنــی جهانــی و نیــز شــرکت 
دادن آنهــا در مســابقه های داخلــی و خارجــی 
اســت. روزنامــه ایــران ورزشــی مصاحبــه ای بــا 
مهران تیشه گران رئیس فدراسیون ورزش های 
ناشنوایان جمهوری اسلامی ایران مبنی بر اخبار 
و رویدادهای ورزش ناشــنوایان داشته که با هم 

مخاطب آن می شویم.
 چه خبر از ورزش ناشنوایان کشورمان؟

حــالا کــه اســم خبر آمــد من هــم می خواهم این 
خبر خوشــحال کننده خیلی داغ و دســت اول را 
به ایران ورزشــی و ســایر رســانه ها بگویم که تیم 
ملی فوتســال ناشنوایان ایران در اولین مسابقه 
خود در پنجمین دوره مسابقات قهرمانی جهان 
در ســائوپائولو برزیل، بــه مصاف تیم ترینیداد و 
توباگو رفت و در پایان با نتیجه پرگل ۱۹ بر صفر به 
برتری رســید. در دومین مسابقه هم در مصاف 

با تیم میزبان به تساوی ۴ بر ۴ دست یافت.
 آیا فدراسیون ورزش ناشنوایان در یکسری 

رشته های خاص موفق بوده؟
خــدا را شــکر می کنیــم کــه چندین ســال اســت 
ایــن فدراســیون در اکثــر رشــته های ورزشــی در 
زمینه هــای بین المللــی و برگــزاری مســابقات 
همیشــه موفق بوده اســت. واقعاً ســخت است 
چون به هرحال ما یک فدراسیون نیستیم بلکه 
در حال حاضر ۱۷ رشــته ورزشــی در فدراســیون 
ناشنوایان و کم شنوایان کشور فعال است. با این 
وجود با این چند رشــته ورزشــی، ما یک وزارت و 
ســازمان محسوب می شــویم. در ســال ۱۴0۱ در 
المپیک ناشــنوایان توانســتیم با هشــت رشــته 
ورزشــی که شــرکت کــرده بودیم بعــد از آمریکا و 

اوکراین به عنوان سومی برسیم.
 راجع به پاداش ورزشکاران ناشنوا صحبت 
کنید، آیا در این زمینه تغییری ایجاد شده 

است؟
مــا در ایــن زمینــه از وزارت ورزش خیلــی پیگیــر 
بوده ایــم تــا پاداش ورزشــکاران را کــه خیلی هم 
بــه آن نیــاز دارنــد پرداخت کنند. بــا تلاش هایی 
کــه صــورت گرفــت و موافقتــی کــه وزیــر ورزش 
انجــام داد پاداش ها را از ۲3درصد به 60 درصد 
رســاندیم کــه در زمان وزارت کیومرث هاشــمی 

این اقدام عملی شد.
 از لحاظ استعدادیابی با کدام سازمان 

تفاهمنامه داشته اید؟

ناشــنوایان  ورزش  اســتعدادیابی  بخــش  در 
دو مــاه پیــش تفاهمنامــه همــکاری مابیــن 
فدراســیون ورزش هــای ناشــنوایان و ســازمان 
آموزش و پرورش اســتثنایی کل کشــور منعقد 
شــد. مهم ترین مفاد این تفاهمنامه همکاری 
در جهت تعریف و اجرای پروژه های مشترک از 
جمله: استعدادیابی، استعدادپروری، توجه به 
ورزش همگانی و قهرمانی ورزشــکاران ناشنوا، 
برگــزاری مســابقات و المپیادهای هــای دانش 
آموزی، برگزاری کارگاه های آموزشی و دوره های 
دانش افزایــی بــرای مربیــان و معلمــان ورزش 

مدارس استثنایی کل کشور بود.
 راجع به کادر فنی تیم های ورزشی 

ناشنوایان صحبت کنید؟
ما هنوز در کادر فنی از مربیان ســالم اســتفاده 
می کنیم. البته این مربیان در زمان مسابقات، 
تورنمنت ها و اردوهای تیم ملی به کادر تیم های 
مــا اضافــه می شــوند و حقوق دریافتــی آنها هم 
بســتگی بــه مــدت زمان حضــور آنهــا در تیم ها 
دارد برخلاف تیم های فوتبال یا سایر رشته های 
ورزشی که همیشه یک فصل با مربیان قرارداد 
می بندنــد مربیــان ورزش های ناشــنوایان فقط 
یک الی ۲ ماه با آنها قرارداد می بندیم کما اینکه 
ما دســتیاران و کمک مربیان مان را هم از بین 
ورزشــکاران ناشــنوای بازنشســته یــا قهرمانان 
ناشــنوایی کــه از ورزش قهرمانــی خداحافظــی 

کرده اند انتخاب می کنیم.
 صحبت از حقوق و دستمزد یا 

حق الزحمه مربیان شد. آیا تا حالا 
اسپانسر خاصی ورزشکاران ناشنوا را 

حمایت کرده است؟
معمولاً اسپانسرها به سراغ رشته های ورزشی 
می رونــد که دارای بیشــترین طرفدار هســتند. 
فدراســیون ورزش هــای ناشــنوایان از طریــق 
وزارت ورزش و جوانان جمهوری اسلامی ایران 
حمایت می شــود. این فدراســیون منبع درآمد 
خاصی ندارد، فقط وزارت ورزش و جوانان است 
که از لحاظ مالی همیشه هوای ورزشکاران این 

فدراسیون را دارد.
 صحبت پایانی؟

یکی از مشکلات ورزشکاران ناشنوا این است 
که هیچ وقت دیده نشــدند، یکــی از مهم ترین 
چالش هــای ذهنــی من این اســت کــه چرا یک 
قهرمــان المپیــک ناشــنوا باید مــورد توجه قرار 
نگیرد یعنی اینکه بارها از خود قهرمانان ناشنوا 
یکسری جملات دردناک شنیده ام که می گفت 
»همســایه های دیــوار بــه دیوار مــا از اینکه من 
قهرمــان جهــان شــده ام خبــر ندارنــد ولــی از 
کوچکترین حوادث فوتبال یا ســایر رشته های 
ورزشــی افــراد ســالم کامــلاً مطلــع هســتند«. 
امیدوارم روزی برسد که ناشنوایان نیز همانند 
ورزشــکاران شــنوا دیــده شــوند و حتــی از نظــر 
پاداش هم فرقی بین آنها وجود نداشته باشد.

مهری رنجبر
  روزنامه نگار

 zمصاحبه

علی رضایی
   روزنامه نگار

 zگفت و گو

حامد صمدی ســرمربی نیان الکترونیک مشهد 
خوشحال است تیمش در بازی خانگی، شهداب 
یزد مدعی قهرمانی را برد. آن هم بعد از دو باختی 
که بیرون از خانه داشت. سرمربی مشهد معتقد 

است بازیکنان جوانش کار بزرگی رقم زدند.

خدا را شکر شهداب را بردیم
بــه نظــر او تیمــش در بازی هــای خانگــی نهایــت 
استفاده را می برد: »خدا را شکر ما در هفته پنجم 
و بازی خانگی نهایت استفاده را بردیم. البته لیگ 
امسال به خاطر نزدیکی فنی تیم ها، از قبل معلوم 
نیســت چه تیمی برنده اســت، بنابراین تیم ها به 
هم باخت می دهند. از طرفی دیگر خیلی از تیم ها 
از امتیاز میزبانی و حمایت هواداران شان استفاده 
می کنند. ما هم بازی با مس رفسنجان و شهداب 
یــزد را بــا حمایــت هــواداران بردیــم اما بــه دو تیم 

ضعیف تر در خارج خانه باختیم.«

بازیکن جوان تاوان دارد
او باخــت تیمــش را بــه جوانــی بازیکنانــش ربــط 
می دهــد: »مــا این فصــل بازیکنان جــوان زیادی 
داریم و به همین دلیل تیم نوسان دارد. برای آنها 
که کم تجربه هســتند طبیعی اســت و به همین 
دلیــل در اردکان هــم نتوانســتیم تــوان فنــی را به 
نمایش بگذاریم و در پوئن های حســاس خطای 
زیــاد داشــتیم. بــه هــر حال تــاوان بازیکــن جوان 
همیــن اســت. البتــه تیمــم بــازی بــه بــازی بهتــر 
می شــود. امیدواریــم در بازی هایــی کــه میهمان 

هم هستیم نتیجه بگیریم.«

شهداب را به هم ریختیم
سرمربی نیان الکترونیک شکست شهداب یزد 
را کار بزرگــی می دانــد: »بچه ها یکشــنبه در روزی 
که شرایط خیلی خوبی داشتند، با شکست تیم 
مدعی شهداب یزد کار بزرگی را رقم زدند. البته ما 
دو ست اول را خیلی راحت باختیم ، بازیکنانم به 
خاطر باخت در دو بازی قبلی، ترس از شکســت 
داشــتند. بــه همین دلیــل بازی را با ترس شــروع 
کردنــد و مشــکل دریافــت اول داشــتیم. ســت 
دوم بــا تغییــر ارنــج جــواب داد و از ســت ســوم بــا 
حمایــت هــواداران با بازی بهتر شــهداب یزد را به 

هم ریختیم و بردیم.«

مشکل از تیم ما بود
حامــد صمــدی معتقد اســت ایــراد تیمش دلیل 
باخت در دو ســت اول بازی با شــهداب یزد بوده 
و بس: »بازیکنان ما جوان هستند و اگر دریافت 
تیــم در دو ســت اول می رســید، نتیجــه بهتــری 
می گرفتیــم. در واقــع مشــکل از خود تیــم بود نه 
شهداب یزد که با یک جابه جایی حل شد. وقتی 
یونس جوان را به زمین آوردیم دریافت ها به پاسور 
رسید و تیم راه افتاد. بچه ها که خوب کار کردند، 
شهداب دو پوئن عقب افتاد و با فشار تماشاگران 
شــهدابی ها قافیــه را باختنــد. حتــی بازیکنــان 
باســابقه و ملی پــوش و حتــی بازیکــن خارجــی و 
تجربه کادرفنی شهداب یزد هم حریف بازیکنان 
جوان ما نشد، چرا که وقتی موتور بازیکنان جوان 

روشن شود هیچ کسی جلودارشان نیست.«

همه را غافلگیر کردیم
او خوشــحال اســت کــه تیمــش همــه را غافلگیر 
کــرد: »بچه هــا بــا پیــروزی 3-۲، نــه تنها شــهداب 
یــزد که حتی هواداران ، مســئولان باشــگاه و ما را 
هــم غافلگیــر کردند چرا که وقتی دو ســت اول را 
باختند، همه فکر می کردند بازی را باختیم اما از 
ســت ســوم به بعد همه نظرها برگشــت. تیم ما 
بازی ای کرد که کســی فکــرش را هم نمی کرد. در 

نهایت ما با کامبک برنده شدیم.«

امیدوارم باز هم پیکان را ببریم
صمــدی امیــدوار اســت تیمــش در هفتــه هفتم 
طلســم باخت در بیرون از مشــهد را بشکند: »ما 
در هفته هفتم بازی خیلی سختی با پیکان داریم. 
فصل قبل سه بار پیکان را بردیم و همین مسأله 
هــم حساســیت بــازی امســال را بیشــتر می کند، 
امیدوارم این بار با شکست پیکان طلسم باخت 

در خارج از خانه هم شکسته شود.«

جای سید در تیم ما خالی است
ســرمربی تیــم والیبــال نیــان الکترونیــک، جــای 
ســید محمد موســوی کاپیتــان تیــم ملــی را در 
تیمش خالی می بیند: » حضور سید در هر تیمی 
نعمت اســت. او با روحیه ای که به بقیه بازیکنان 
می دهد، کمک بزرگی برای تیمش اســت. ســید 
مشــهد را دوســت دارد و هــواداران تیــم نیــان هم 
او را خیلی دوســت دارند، وجود او  برای هر تیمی 
غنیمــت اســت. مــن افســوس می خــورم کــه چرا 

نتوانســتیم ســید و بازیکنــان دیگــر 
را حفــظ کنیــم. دوســت دارم 

همیشه در تیم ما باشد. 
شک نکنید جای خالی 
او در تیــم ما احســاس 
می شــود امــا بازیکنان 
ما هــم فوق العــاده کار 
می کنند و شک نکنید 

نتیجــه ای بهتــر از فصل 
قبل می گیرند.«

 مهران تیشه گران: 

فدراسیون ناشنوایان 
همیشه موفق بوده است


